



http://www.hkrsss.org

# The Hong Kong Radio Control Soaring Society 香港遙控滑翔飛行協會

## Minute of the Forth Committee Meeting for the Year 2008 2008 年度第四次執委會會議記錄

Chairman	主席
Ma Chor Ming, Kenny	
ken@hkrsss.org	
Vice Chairman	副主席
Lui Ying Chun	
yclui@hkrsss.org	
Treasurer	司庫
Mak Kai Yeung	
mak@hkrsss.org	
Secretary	書記
Cheng Chung Ming	
cmcheng@hkrsss.org	
Publicity	宣傳
Stanley Chan	
stanley@hkrsss.org	
Competition	賽事
Lee Siu Man	
leeman@hkrsss.org	
Technical	技術
Ng Yan Chan	
chan@hkrsss.org	
Training	訓練
Kong Kwok Man	
kmkong@hkrsss.org	
Social Function	聯係活動
So Kwok Ying, Alex	
alexso@hkrsss.org	
Industrial Liaison	工業聯係
Cheung Wan Kin	
kin@hkrsss.org	
F3F	F3F
Lee Chun Ming, Angus	
angus@hkrsss.org	
EPP Combat	EPP 空戰
Lee Siu Man	
leeman@hkrsss.org	
Thermal	熱氣流
Johnson Yeung	
johnson@hkrsss.org	
Scale Glider	像真機
Ko Tse Kin	
Ken28@hkrsss.org	
Committee Member	常委
Lou Tsz Ming	
Committee Member	常委
Tong Kam Wing, Alan	
Committee Member	常委
Stephen Chan	
Committee Member	常委
Chan Pui Leung, Nick	
Committee Member	常委
Lip Yiu Cheong, Alex	
Committee Member	常委
Wong Wai Kwong, Ricky	
Committee Member	常委
Ip Chi Shing	
Committee Member	常委
Lam Mei Kuen, Ricki	
Committee Member	常委
Cheung Pak Sui	
Committee Member	常委
Pang Wing Leong, Billy	
Committee Member	常委
Wong Ping Wing, Eric	
Committee Member	常委
Lo Po Chung	
Committee Member	常委
Heung Fook Lok	

Date : December 14, 2008, Sunday  
日期 : 2008 年 12 月 14 日, 星期日

Time : 6:55 PM  
日期 : 晚上 6 時 55 分

Venue : 22/F Southtex Building, 51 Tsun Yip Street, Kwun Tong (Alan Tong's office)  
地點 : 觀塘 駿業街 51 號 南達大廈 22 樓 (Alan Tong 的辦工室)

Present 出席 : 10

Ma Chor Ming, Kenny	Mak Kai Yeung	Cheng Chung Ming
Stanley Chan	Lee Siu Man	Kong Kwok Man
So Kwok Ying, Alex	Tong Kam Wing, Alan	Chan Pui Leung, Nick
Lam Mei Kuen, Ricki		

Absent with apology 缺席 : 16

Lui Ying Chun	Ng Yan Chan	Cheung Wan Kin
Lee Chun Ming, Angus	Johnson Yeung	Ko Tse Kin
Lou Tsz Ming	Stephen Chan	Lip Yiu Cheong, Alex
Wong Wai Kwong, Ricky	Ip Chi Shing	Cheung Pak Sui
Pang Wing Leong, Billy	Wong Ping Wing, Eric	Lo Po Chung
Heung Fook Lok		

## **M1. Confirming the minutes of the last committee meeting (October 11, 2008 ) 確認上次會議記錄 ( 2008 年 10 月 11 日)**

- M1.1. Last committee meeting minutes confirmed.  
上次會議記錄已被確認。

## **M2. Matters arose from the last meeting 上次會議後需跟進的事項**

- M2.1. Alex So will follow up the model airplane factory tour. He will have update on the progress in February, 2009  
蘇國英將跟進模型飛機廠參觀事宜，在 2009 年 2 月中將有進情報告。

## **M3. Report on matters related to club management 協會管理事項報告**

- M3.1. 2 new members have joined HKRCSS.  
新增 2 名新會員。

## **M4. Activity report and planned activities 活動報告及計劃活動**

### **M4.1. Activity report 活動報告**

#### **M4.1.1. Publicity 宣傳部**

Several parties have contacted HKRCSS of about providing training course in RC soaring. We will help them if necessary.

一些團體曾接觸 HKRCSS 查詢有關提供遙控滑翔機訓練課程，如需要我們將提供協助。

#### **M4.1.2. Competition 賽事部**

##### **1, 2008 F3F league 10 – October 12, 2008, Ma On Shan**

The event took place at Ma On Shan on Sunday, October 12<sup>th</sup>, 2008 and was participated by 17 pilots. Condition was amazing with an average wind speed of 7-8m/s and increased to over 10m/s in the late afternoon. 12 rounds were completed on the day. Many pilots did their personal best and the Champion title finally went to Stanley Chan. 1<sup>st</sup> runner up was Barry Chan and the 2<sup>nd</sup> runner up was Cheung Wan Kin. Fastest time was YC Lui whose result was 40.65sec.

##### **1, 2008 F3F 聯賽第 8 場 – 2008 年 10 月 12 日, 馬鞍山**

賽事於 2008 年 10 月 12 日在馬鞍山舉行，共有 17 名機師參與，當天風況良好，平均風速為 7-8m/s，下午過後更升至 10m/s 以上，一共完成了 12 輪賽事，冠、亞、季軍分別由陳祥發、Barry Chan 和張運堅奪得，雷應春以 40.65 秒奪得最速男寶座。

##### **2. Slope combat 2008, 2<sup>nd</sup> round – November 2, Clear Water Bay**

The event took place at Clear Water Bay on Sunday, November 2<sup>nd</sup>, 2008. 15 pilots joint the combat. The wind was moderate to strong easterly which was just nice for any combat action. 2 stages and a total of 4 rounds were flown. The combat started at 2:00pm and ended at 4:20pm. Finally Ng Yan Chan (Uncle Chan) took the Championship, Ken28 was the second and Lee Man was the third. Booby prize went to Stanley Chan. All the winners were presented by a trophy and prize. The prizes are sponsored by Windrider R.S.B Aviation Co. Ltd.

A BBQ night was held at the night after the contest. Details in Social Function report.

##### **2, 2008 斜坡滑翔空戰賽第 2 場 – 11 月 2 日, 清水灣**

賽事於 2008 年 11 月 2 日在清水灣舉行，共有 15 名機師參加，當日風勢和緩至清勁絕對適合任何殺戮行動，當天舉行了 2 組共 4 場賽事，賽事由 2:00pm 開始至 4:20pm 完結，最後燦叔奪得冠軍，

Ken28 亞軍，李文季軍，折墮獎由 Stanley 奪得，各人除獲頒獎座外，還獲得由 Windrider R.S.B Aviation Co. Ltd.贊助的獎品。

賽事當晚還舉辦了野火燒烤夜，詳見聯係活動部報告。

### 3. 2008 F3F league 11 – November 16, 2008, Ma On Shan

The event took place at Ma On Shan on Sunday, November 16<sup>th</sup>, 2008 and was participated by 14 pilots. Wind was about 3 to 6m/s but it dropped below 3m/s occasionally and interrupted the race. A total of 10 rounds were flown and Chan Kwok Wai took the championship. Stanley Chan was the 2<sup>nd</sup> and Cheung Wan Kin was the 3<sup>rd</sup> place. The best time of 50.02 sec was created by Cheung Wan Kin.

### 3. 2008 F3F 聯賽第 11 場 – 2008 年 11 月 16 日，馬鞍山

賽事於 2008 年 11 月 16 日在馬鞍山舉行，共有 14 名機師參加，當天風力約 3-6m/s，但有時卻低於 3m/s 並使比賽中斷，共賽了 10 輪，冠軍由陳國偉奪得，亞軍和季軍分別為陳祥發和張運堅，最佳時間是張運堅的 50.02 秒。

### 4. Man On Man slope racing – November 23, 2008, Clear Water Bay

The event took place at the Clear Water Bay on Sunday, November 23<sup>rd</sup>, 2008. There were two classes of race scheduled on the day – the 60” conventional class and the 48” foamy class. However, wind dropped to 0 in the afternoon and the 48” foamy class was not run. 7 pilots took part in the conventional class. Wind was on the weak side but nevertheless 7 rounds were completed successfully. The champion was Lee Man. Kwong Kwok Man was the 1<sup>st</sup> runner up and Eric Wong was on the third place. All the winners were presented by a trophy. And for the foamy class it will be postponed to December, 28, 2008.

### 4. Man On Man 斜坡競速賽 – 2008 年 11 月 23 日，清水灣

賽事於 2008 年 11 月 23 日在清水灣舉行，賽事分為 60”傳統機組及 48”發泡膠機組，但由於下午風力太弱故發泡膠機組並無舉行，而傳統機組分有 7 位機師參加，當日風勢微弱但比賽仍能順利完成 7 輪賽事，冠軍由李文奪得，亞軍和季軍分別為江國民(三哥)和王炳榮，各人均獲頒獎座。至於發泡膠機組則延至 08 年 12 月 28 日舉行。

### 5. Dynamic soaring contest – December 7, 2008, Fei Ngo Shan East-facing slope

After many times of postpone due to the bad weather and safety issue, the first Dynamic soaring contest in Hong Kong was finally held in Fei Ngo Shan East-facing slope on Sunday, December 7<sup>th</sup>, 2008. Wind speed of the day was about 3-8m/s and the contest was started at 2:00pm. The contest includes foamy class and open class. 4 pilots joined the contest and 5 rounds of each class were flown. Stanley Chan did very well and won both the classes with a Bee and an NYX. The speed records of the contest were made by Alex So (foamy class – 58.4miles/hr) and Stanley Chan (open class – 96.7miles/hr).

### 5. DS 賽 – 2008 年 12 月 7 日，飛鵝山東風位

因天氣和安全考慮而多次延期的 DS 賽終於在 2008 年 12 月 7 日在飛鵝山東風位舉行，此乃香港首次舉辦的 DS 賽，賽事於下午 2 時正式開始，當日風速約 3-8m/s，賽事分發泡膠機組和公開組，共有 4 位機師參加，兩組各舉行了 5 輪賽事，兩組的冠軍均由陳祥發奪得，速度紀錄由蘇國英(發泡膠機組-時速 58.4 里)和陳祥發(公開組-時速 96.7 里)。

### 6. 2008 F3F league 12 – December 14, 2008, Robin's Nest North-facing slope

The event took place at Robin's Nest's North-facing slope on Sunday, December 14<sup>th</sup>, 2008. 14 pilots joined the race. Robin's Nest is an inland slope that the lift condition is quite influenced by thermal activities. Wind was varying at about 1 to 7m/s which caused many interruptions in between. A total of 4 rounds were flown and Stanley Chan took the championship. Cheung Wan Kin was the 2<sup>nd</sup> and CM Cheng was the 3<sup>rd</sup> place. The best time of 56.35 sec was created by CM Cheng.

### 6. 2008 F3F 聯賽第 12 場 – 2008 年 12 月 14 日，紅花嶺北風位

賽事於 2008 年 12 月 14 日在紅花嶺北風位舉行，共有 14 名機師參加，紅花嶺為內陸斜坡故上升氣流頗受熱氣流影響，當天風力於 1-7m/s 間不定，使賽事不時中斷，共賽了 4 輪，冠軍由陳祥發奪得，亞軍和季軍分別為張運堅和鄭宗明，最佳時間是鄭宗明的 56.35 秒。

#### **M4.1.3. Technical 技術部**

No activity reported.  
暫無活動報告。

#### **M4.1.4. Training 訓練部**

1. Free flying training day 定期飛行訓練日  
The event was continuing successfully.  
活動仍十分成功地進行。

#### **M4.1.5. Social function 聯係活動部**

##### 1. BBQ – November 12, 2008

Over 40 members and their family and friends joined the BBQ on November 12 at Flower BBQ ground in Tai Po Tsai. Good atmosphere and every people enjoyed it.

##### 1. 野火燒烤夜 - 2008 年 11 月 12 日

超過 40 名會員和他們的親友參加了於 11 月 12 日舉行的野火燒烤夜，地點為大埔仔花卉燒烤場，當晚氣氛良好每個人都盡興而回。

##### 2. BBQ party with Law Wah – November 22, 2008

Law Wah, our friend and also a member of HKRCSS, was severely injured in an RC helicopter accident happened in January, 2008. In the year he has been recovering. While on the bed he is still thinking of the friends in the flying fields. He asked Ken Ma if he can hold a BBQ for him and a BBQ gathering was held on November 22<sup>nd</sup>, 2008 at Ma On Shan BBQ field. Many came and met Law Wah with the best wish of his health.

##### 2. 好友聯歡 BBQ 晚會- 替羅華打打氣 - 2008 年 11 月 22 日

我們的朋友也是滑翔機會會員羅華在 08 年初的搖控直升機事故中嚴重受傷，這年間他正續漸康服，在病牀上的他仍惦念着一班飛友，他問 Ken Ma 能否搞一次 BBQ 讓他見見老朋友，於是滑翔機會在 11 月 22 日於馬鞍山燒烤場舉辦了一次 BBQ 聚會，當晚很多人出席並為羅華的健康送上祝福。

### **M4.2. Planned activities 計劃活動**

#### **M4.2.1. Publicity 宣傳部**

##### 1. Annual news letter 周年會員通訊

Stanley will work on the HKRCSS annual news letter.  
Stanley 會製作周年會員通訊。

#### **M4.2.2. Competition 賽事部**

##### 1. F3F League F3F 聯賽

F3F league to be conduct on the 3<sup>rd</sup> Sunday of every month.  
F3F 聯賽於每月的第 3 個星期日舉行。

##### 2. Slope Combat 斜坡空戰賽

Proposed to be held on February 8<sup>th</sup>, 2009. Venue is to be announced.  
此項活動建議於 2009 年 2 月 8 日舉行，地點尚待決定。

##### 3. Dynamic soaring competition DS 賽

Proposed to be held on February 22<sup>nd</sup>, 2009. Venue is to be announced.  
此項活動建議於 2009 年 2 月 22 日舉行，地點尚待決定。

##### 4. Electric glider LMR, Spot landing competition and House camp 電動滑翔機 LMR 賽、定點着陸賽及宿營

Proposed to be held on March 14<sup>th</sup>-15<sup>th</sup>, 2009. Venue is Lamma island.  
此項活動建議於 2009 年 3 月 14-15 日舉行，地點為南丫島。

#### **M4.2.3. Technical 技術部**

No activity reported.  
暫無活動報告。

#### **M4.2.4. Training 訓練部**

1. Free flying training day 定期飛行訓練日  
The training course will continue as schedule.  
是項活動將按期繼續進行。

2. Flight assessment test 飛行技術測試日  
This activity will be conducted by making individual appointment.  
此項活動將由個別人仕預約執行。

#### **M4.2.5. Social function 聯係活動部**

1, Annual General Meeting 2008 周年大會 2008  
The activity is proposed to be held on Jan 17th, 2009. Venue is Choi Lung restaurant.  
建議於 2009 年 1 月 17 日舉辦，地點是彩龍大酒樓。

2, House camp 宿營  
Proposed to be held on March 14<sup>th</sup>-15<sup>th</sup>, 2009. Venue is Lamma island.  
此項活動建議於 2009 年 3 月 14-15 日舉行，地點為南丫島。

#### **M5. AOB 其他事項**

Ken will send email to invite for nomination of the new committee 2009.  
Ken 會出電郵邀請 2009 年度執委會的提名。

The meeting adjourned at 9:20 pm. 會議於晚上 9:20 結束。  
The minute was 會議紀錄由

	Prepared by 撰寫	Approved by 批核	Date 日期
Secretary 書記			
Chairman 主席			